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ZÁPIS 

z 34. jednání REGIONÁLNÍ STÁLÉ KONFERENCE 

LIBERECKÉHO KRAJE 

28. červen 2023 

KRAJSKÝ ÚŘAD LIBERECKÉHO KRAJE 

Čas zahájení jednání:  10:00 hodin 

Čas ukončení jednání:  12:15 hodin 

Přítomni:   dle prezenční listiny 

 

Jednání zahájil předseda Regionální stálé konference Libereckého kraje pan  
hejtman Martin Půta. Přivítal přítomné členy a konstatoval, že z celkového počtu 21 členů RSK 
LK je přítomno 14 hlasujících členů. RSK LK je usnášeníschopná. 

1. Schválení programu jednání RSK LK 

Přešel k programu a vyzval členy k případnému doplnění před jeho schvalováním. 

1. Schválení programu jednání 

2. Kontrola plnění úkolů z 33. jednání RSK LK 

3. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 
Mgr. Zdeněk Opravil, Ph.D. - zástupce Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

4. Pracovní skupina Vzdělávání (KAP) 
Ing. Lucie Foglová - Odbor školství, mládeže, tělovýchovy a sportu KÚ LK 

5. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec - Jablonec nad Nisou 
Mgr. Barbara Steinzová - Statutární město Liberec 

6. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány rozvoje vzdělávání 
PhDr. Jitka Doubnerová - MAS Frýdlantsko, z. s. 

7. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference Libereckého kraje 
Ing. Petr Stibor, Ing. Jana Vlková, Ing. Karolína Vičanová, DiS. - sekretariát RSK LK 
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8. Pracovní skupina Cestovní ruch 
Ing. Květa Vinklátová - zástupce Odboru kultury, památkové péče a cestovního ruchu KÚ LK 

9. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 
Mgr. Michael Otta, MPA - Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

10.  Pracovní skupina Sociální začleňování a zaměstnanost RSK LK 
Mgr. Zuzana Palečková - Agentura pro sociální začleňování 

Různé 

Diskuse a závěr 

Usnesení č. 1/4/2023 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje program jednání. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

2. Kontrola plnění úkolů 

Slovo si převzal M. Otta a shrnul plnění níže uvedených úkolů z 33. jednání RSK LK. 

 Úkol Termín Pro Plnění 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis 
z jednání NSK. 

pravidelný 
úkol 

sekretariát 
RSK LK 

zasláno dne  
14. 6. 2023 

2. 

 
Informovat na dalších jednáních o 
průběhu schvalování Strategie ITI, 
případně zaslat její finální verzi. 

na příští 
jednání 
RSK LK 

zástupce 
ITI/IPRÚ 

zástupce statutárních 
měst zastoupený 
nositelem ITI/IPRÚ 
bude prezentovat v 
bodě č. 5 

3. 

Předání informace o výhradách LK k 
postupu MMR ČR ve věci rozdílného 
přístupu k řešení dopadu technických 
problémů v rámci vyhlášení některých 
výzev. 

na jednání 
NSK zástupce 

LK na 
NSK  

předána na jednání 
NSK, informace viz 
zaslaný zápis 

4. 
Zaslat MMR usnesení s apelem na 
MŠMT ČR na včasné vyhlášení výzev 
pro MAS 

po 
jednání 
RSK LK 

sekretariát 
RSK LK 

zasláno dne  
24. 3. 2023 

5. 

Zaslat MMR schválené dokumenty – 
Výroční zpráva, Zpráva o využití 
prostředků z fondů EU, aktualizace RAP 
speciální školství a RAP silnice II. třídy. 

po 
jednání 
RSK LK 

 
sekretariát 
RSK LK 

zasláno dne  
22. 3. 2023 
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6. 
Nominovat 3–5 externích hodnotitelů 
projektů brownfields a zaslat usnesení 
na MMR. 

do 20. 5. 
2023 

členové 
RSK LK + 
sekretariát 

zasláno dne  
4. 5. 2023 

7. Distribuce harmonogramu národních 
dotačních titulů v prezentaci MMR. 

po 
jednání 
RSK LK 

sekretariát 
RSK LK 

zasláno dne  
5. 4. 2023 

8. Ověřit možné navýšení alokace u výzvy 
na základní školy. 

po 
jednání 
RSK LK 

zástupce 
MMR ČR 

zástupce MMR 

9. 
Předat zpětnou vazbu k formuláři, 
který je využíván k registraci do 
soutěže Vesnice roku. 

po 
jednání 
RSK LK 

zástupce 
MMR ČR 

zástupce MMR 

10. 
Sjednat společnou schůzku členů RSK 
LK s hejtmanem k problematice 
nastavení národních dotačních titulů. 

po 
jednání 
RSK LK 

předseda 
RSK LK 

schůzka proběhla dne 
7. 6. 2023 

11. 
Připomenout informaci o nutnosti 
přesunu zastávky MHD do vzdálenosti 
200 m od parkovacího domu. 

po 
jednání 
RSK LK 

zástupce 
ITI/IPRÚ 

informace předána, 
Ing. arch. Ing. Jiří 
Janďourek tuto 
záležitost řeší s KÚ LK 

 

M. Otta doplnil k úkolu č. 3, že v zápisu je diskuse obecně shrnuta. Ministerstvo má ambice 
hledat vhodné řešení pro zachování jednotného přístupu. Dále informoval o jednání, které bylo 
součástí úkolu č. 10. Probíhají práce na shrnutí výstupů z jednání. 

Z. Opravil informoval o plnění úkolu č. 8, reakce od IROPu: Ano, mírné navýšení nyní zvažujeme 
o povolené přezávazkování, které umožňují metodiky NOK a MF. Časově snad do konce června 
2023, ale musí o tom ještě rozhodnout náš pan vrchní ředitel. IROP doporučuje sledovat web 
irop.mmr.cz, kde se to v aktualitách dozví hned, jak to bude provedeno. K úkolu č. 9, reakce od 
tajemnice soutěže Vesnice roku: Podoba dotazníku obce, který je povinnou přílohou přihlášky do 
soutěže, byla odsouhlasena všemi vyhlašovateli soutěže. Domníváme se, že v rámci dotazníku je 
možné vystihnout, v čem daná obec vyniká, neboť je u všech otázek (i u těch s odpovědí ano/ne) 
k dispozici prostor pro upřesnění či okomentování. V průběhu vyplňování dotazníku docházelo u 
některých obcí k technickým problémům, za což se omlouváme a do příštího ročníku se budeme 
snažit dané vyladit. Zhodnocení jednotlivých obcí (zpětnou vazbu) zpracovávají krajské 
hodnotitelské komise a budou poskytovány obcím na vyžádání. 

M. Půta požádal v rámci plnění úkolu č. 10 o konzultaci zápisu z jednání k nastavení národních 
dotačních titulů s paní Burgerovou. 
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M. Otta dodal, že doposud se nám bohužel nepodařilo získat odpověď od paní Burgerové. 
Sekretariát zaslal výstupy z jednání k jejímu doplnění. Po obdržení odpovědi budou informace 
distribuovány členům RSK LK. 

3. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj 

Mgr. Zdeněk Opravil, Ph.D. – Ministerstvo pro místní rozvoj ČR 

Z. Opravil prezentoval vyhledávač dotačních příležitostí, jedná se o primární zdroj informací o 
fondech EU a k dispozici je na https://www.dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyhledavac-
dotacnich-prilezitosti. Zmínil aktuálně vyhlášené výzvy v rámci IROP - 
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027?Status=VYHLASENA. Upozornil na převis 1600 % u 
výzev pro ZUŠ a SVČ, a to dle absorpční kapacity MAP. MŠMT bude oslovovat zájemce, 
sekretariát RSK by pro ně měl být kontaktním bodem jako technická pomoc s přihlášením do 
systému ISPZ. 

Podal nové informace k Regionálním akčním plánům, probíhá tvorba klíče k tématu speciálního 
školství a revize Metodického pokynu pro využití integrovaných nástrojů a RAP. Důležitým 
milníkem jsou podané žádosti o platbu, v roce 2025 by mělo proběhnout zhodnocení aktuálního 
stavu v souladu s metodickým pokynem. 

Dále informoval o výsledku výzev na revitalizaci brownfields z Národního plánu obnovy. 
V Libereckém kraji byly podány 4 projekty. Došlo k velkému zpřísnění podmínek ze strany 
Evropské komise. Během července/srpna bude možnost podat projekt do 2. kola výzvy. Bude se 
jednat o 3 oblasti (rekonstrukce staveb – malé/velké projekty, demolice a výstavba), více 
informací na webu https://sfpi.cz/npo-brownfieldy/. 

J. Horinka se dotázal na alokaci, která bude součástí druhého kola výzev. Bude se jednat o další 
navýšenou alokaci nebo přesun nevyčerpaných financí z původní výzvy? 

Z. Opravil reagoval, že se bude jednat o zbytek alokací ze všech výzev. Přislíbil zaslání 
technických parametrů nastavení druhé výzvy přes sekretariát. 

Představil oživení původně plánované komponenty Národního plánu obnovy 4.1 s nižším 
rozpočtem. Součástí bude vzdělávání i přímá podpora projektové přípravy. Regionální rozměr 
podpory dosud není vyřešen. 

Poukázal na 2. výzvu Národního plánu obnovy – demonstrativní aplikace 5G. Vyhlášena by měla 
být v závěru roku 2023. Vyvěšeny jsou také informace k národním dotacím, a to střednědobý 
výhled harmonogramu jejich vyhlášení. K dispozici je na webových stránkách ministerstva. 
Vyhlášena je do konce října výzva na Podporu územně plánovacích činností. V přípravě jsou také 

https://www.dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyhledavac-dotacnich-prilezitosti
https://www.dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyhledavac-dotacnich-prilezitosti
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027?Status=VYHLASENA
https://sfpi.cz/npo-brownfieldy/
https://mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/mmr-pripravilo-ramec-narodnich-titulu-na-dalsi-dva
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nové výzvy pro oblasti – Obnova obecního a krajského majetku po živelní pohromě 2022, 
Podpora bydlení, Podpora architektonických a urbanistických soutěží, Národní program podpory 
cestovního ruchu v regionech. 

Seznámil s Evropskou městskou iniciativou – European Urban Initiative. Jedná se o nový 
evropský program pro městské správy cílený na inovativní projekty. Více informací na stránkách 
European Urban Initiative. 

Součástí sítě URBACT IV je 6 měst z ČR, za Liberecký kraj uspěl Jablonec nad Nisou. Projekty 
budou probíhat od června 2023 do konce roku 2025. Více na https://urbact.eu/. 

Závěrem pozval na workshop v rámci akce – Evropský týden regionů a měst, který se koná 
v Bruselu 9. - 12. října 2023 - https://europa.eu/regions-and-cities/. 

J. Horinka se dotázal na program k 5G, zda je tento program využitelný z pohledu obcí? 

Z. Opravil doplnil, že program je určen zejména pro velká města a obce. Každá obec by měla mít 
možnost zvolit si operátora, detailnější informace zašle skrz sekretariát. 

J. Horinka – s jakou procentuální podporou se počítá u podpory bydlení? 

Z. Opravil reagoval, že zjistí, jaký je aktuální stav Národního programu podpory bydlení a zašle. 

M. Půta dodal, že v rámci komunikace s MPSV a MMR diskutují o reálném využití tohoto 
programu obcemi. 

M. Otta apeloval na vhodnější nastavení podmínek výzev ministerstev, aby nedocházelo ke 
změnám na poslední chvíli za účelem snížení převisu. Jako vhodnější řešení se jeví využít věcné 
hodnocení, především u stavebních projektů, které jsou dlouhodobě připravovány. 

Z. Opravil doplnil, že ministerské resorty mají plošné řešení napříč celou ČR, od kterých nechtějí 
upustit. 

M. Půta dodal, že pro nové období by bylo vhodné nastavit rozdělení peněz dle územního 
principu. 
 
 
 

https://www.urban-initiative.eu/calls-proposals/second-call-proposals-innovative-actions
https://www.urban-initiative.eu/calls-proposals/second-call-proposals-innovative-actions
https://urbact.eu/
https://europa.eu/regions-and-cities/
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4. Pracovní skupina Vzdělávání (KAP) 

Ing. Lucie Foglová – Odbor školství, mládeže, tělovýchovy a sportu KÚ LK 

L. Foglová představila novinky z jednání pracovní skupiny, zejména časovou osu schvalování 
Krajského akčního plánu rozvoje vzdělávání v Libereckém kraji. Seznámila se strukturou a 
změnami, které v dokumentu proběhly na základě obdržených připomínek od MŠMT. 

Krajský akční plán rozvoje vzdělávání v Libereckém kraji III byl schválen také členy Pracovní 
skupiny Vzdělávání na jejím 9. jednání, které proběhlo prezenční formou dne 14. června 2023. 
Zápis z pracovní skupiny je k dispozici na webových stránkách Regionální stálé konference.  

Přešla k usnesení. 
Usnesení č. 2/4/2023 
Členové Regionální stálé konference Libereckého kraje schvalují finální podobu Krajského 
akčního plánu rozvoje vzdělávání Libereckého kraje III.   

Usnesení schváleno konsenzem. 

Součástí jednání bylo také schválení návrhu kritérií pro prioritizaci projektů, které jsou součástí 
Regionálního akčního plánu v oblasti speciálního školství. 

M. Otta dodal, že nerozumí důvodu libovolného zvolení kritérií pro prioritizaci projektů napříč 
kraji. Mělo by to být sjednoceno, neboť se stále jedná o jednu a tu samou výzvu. 

J. Horinka dodal, že nastavení výzev není ideální pro ty, kteří se připravují dopředu. Podmínka 
obálek není dle jeho názoru ideální. 

L. Foglová nabídla možnost připomínek ke kritériím ze strany RSK. Schválena již byla, je však 
stále čas na jejich úpravu a znovuschválení. 

M. Otta se dotázal, o jaké alokaci se bavíme pro kraj? 

L. Foglová dodala, že zhruba 60 mil. Kč. 

J. Horinka doplnil, že se také může stát, že alokaci vyčerpá pouze jeden projekt. Prozatím není 
žádný program, který by podporoval úpravu vnitřních prostor. 

O. Havlíček upozornil, že nejsou v tabulce zohledněny projekty, které nepotřebují stavební 
povolení. U druhého kritéria je zapotřebí se zamyslet, jak stanovit minima prací, aby byl projekt 
zařaditelný do správné skupiny. 

https://www.rsk-lk.cz/images/pracovn%C3%AD_skupiny/Zapis_PS_VZD_2023_06_14_final_anonym.pdf
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L. Foglová poděkovala za poznatky. 

M. Půta dodal, že podpora by měla být směrována především pro rozšíření kapacity učeben. 

5. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec – Jablonec nad 
Nisou 

Mgr. Barbara Steinzová – Statutární město Liberec 

B. Steinzová informovala o stavu čerpání v rámci IPRÚ Liberec – Jablonec nad Nisou k červnu 
2023. Nyní jsou vyčerpány zhruba ¾ alokace. Vše, co bude fakturováno po roce 2023, se bude 
hradit z vlastních prostředků, ohrožena je tak dotace u několika projektů. V řešení je mimo jiné 
také komunikace s Ministerstvem dopravy o prodloužení termínu výstavby tramvajové trati do 
Jablonce nad Nisou. 

K ITI uvedla, že programové rámce OPD, IROP byly schváleny v 05/2023, OPŽP výzva se očekává 
v termínu 09/2023. Žadatelé dostanou Vyjádření řídícího výboru ITI o souladu projektu se 
strategií ITI na základě připravených žádostí v ISKP21+. V případě, že nebudou připraveni k 
podávání žádostí v roce 2023, budou žadatelé vyzváni k aktualizaci údajů (harmonogramu, 
rozpočtu). 

První revize seznamu projektů – nejdříve 01/2024 a poté 1x za rok. V případě, že žadatel 
odstoupí od realizace projektu v rámci ITI, bude na konci roku 2023 vyhlášena nová výzva k 
naplnění programového rámce. V případě, že žadatel nebude plnit své závazky a bude 
opakovaně žádat o posun harmonogramu a tím ohrožovat plnění finančního plánu, může být po 
rozhodnutí řídícího výboru ITI vyřazen a nahrazen dalším projektem. První milník čerpání je 
06/2025. 

Dále doplnila informaci k úkolu č. 11 – přesun zastávky MHD. Tuto záležitost komunikovala s p. 
Janďourkem, přesun je v řešení. 

J. Horinka se dotázal, od kdy mohou žadatelé čerpat z ITI? V termínu od 06/2025? 

B. Steinzová – termín 06/2025 je pro celé ITI. 
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6. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány 
rozvoje vzdělávání 

PhDr. Jitka Doubnerová – MAS Frýdlantsko, z. s. 

J. Doubnerová seznámila s novinkami MAS. Všechny vyhlašují poslední výzvy, a to z navýšené 
alokace z Programu rozvoje venkova, kde přerozdělují zbytky alokací přechodného období. 
Režijní náklady z IROP MAS také dočerpávají, připravují se na OPTP, kde bude pokryto 95 % 
nákladů. Výsledky práce MAS v kraji jsou prezentovány v publikaci, kterou vydal Liberecký kraj. 
Poděkovala za spolupráci a přislíbila publikaci přinést v tištěné podobě členům RSK LK na další 
jednání. 

Téměř všechny MAS mají předložený programový rámec pro IROP, každá MAS má zmapované 
své potřeby a s ohledem na cílenou koncentraci prostředků byl každý rámec seskládán z různých 
opatření. Některé MAS ho rozdělily pro všechny aktivity. 

Všechny MAS zahájily projekt financovaný z OP Z+, který ve všech územích zaujímá koordinační 
činnosti v sociálních zařízeních. Jedná se o 2-3 letý projekt. V rámci IROP mají všechny MAS 
předložený programový rámec, mimo MAS Achát. 

V rámci mapování potřeb každé MAS byl seskládán každý programový rámec z různých opatření. 
Velké alokace mají MAS, které přesahují do území i jiného kraje. LAG Podralsko řešil obtížnější 
situaci vzhledem k rozmanitosti území (různé kategorie regionu pro žadatele). 

V OP ŽP by měla vzniknout z alokace pro Liberecký kraj ve výši 13 mil. Kč. Mělo by se jednat o 
významný a komplexní velký projekt pro území, nicméně zatím není žádný (ohroženo čerpání). 
Mělo by se jednat o rekonstrukci budovy ve vlastnictví veřejného subjektu. U OP TAK skoro 
všechny MAS předložily rámce, nyní probíhá přepočet alokace. Hledají se malé a střední podniky, 
které by chtěly investovat do digitalizace/automatizace výroby. 

Poděkovala RSK LK za spolupráci při korespondenčním hlasování ke schválení MAP. MAP IV je v 
plánu zahájit v prosinci 2023. Navazují na konec MAP III (11/2023). Všechny MAS se věnují 
podpoře žadatelů v programu Nová zelená úsporám Light. U LAG Podralsko pomáhají manažeři 
ze sousedních území.  

Zapojují se také do problematiky komunitní energetiky, na Frýdlantsku např. také podpora 
uprchlíků z Ukrajiny. Dále informovala o konferenci MAS Achát, která se konala 21.6.2023 ve 
Střížovicích. MAS zde měly prostor prezentovat své úspěchy. Další příležitost budou mít na 
podzim, kdy proběhne konference MAS „Přiďte pobejt!“. 
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Na příští rok se připravuje 14. ročník LEADERFestu, který se bude konat v Libereckém kraji 
(v Harrachově) dne 5. – 7. 6. 2024.  

M. Půta se dotázal, zda má LAG Podralsko personální problémy. 

J. Doubnerová – ano, aktivity však nestojí, práci dělají jiné MAS. 

M. Otta se dotázal, zda u MAS, které mají na svém území různé kategorie regionů, se jedná i o 
území Českého ráje? 

J. Doubnerová – ano, doplnila, že každá MAS nemusí rozdělovat alokaci, mohou ji směrovat 
pouze do jedné oblasti. 

M. Půta dodal, že finance ze státního rozpočtu, jsou pro přechodové regiony ohroženy v rámci 
konsolidačního balíčku. 

M. Otta požádal o informace na zářijové jednání RSK LK ohledně průběhu schvalovacího procesu 
a plynulosti přechodu MAP III/MAP IV. 

7. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference 
Libereckého kraje 

Ing. Petr Stibor – sekretariát RSK LK 

P. Stibor seznámil s novinkami ze sekretariátu. Ke konci srpna 2023 končí projekt „Regionální 
stálá konference Libereckého kraje IV“ a již probíhají práce na navazujícím, který by měl být od 
září. Dne 30. 5. schválilo Zastupitelstvo Libereckého kraje na svém zasedání jeho 
předfinancování. 

Dále informoval o postupu v rámci aktivity brownfields. Členové Regionální stálé konference 
Libereckého kraje schvalovali v dubnu korespondenčně seznam hodnotitelů ke komponentě 
2.8.1 Národního plánu obnovy ČR, poděkoval za jejich spolupráci. Následně Ministerstvo pro 
místní rozvoj ČR zaslalo informaci o stavu podaných žádostí, za Liberecký kraj jsou podány 4 
velké projekty. 

Byla finalizována studie pro hospodářsky a sociálně ohrožené území – oblast Tanvaldsko. 
Následně byla zaslána na MMR, které veškeré studie uveřejňuje na stránkách územní dimenze. 
V současné době se pokračuje s další studií pro Novoborsko, předpokládaný termín pro zaslání 
verze k připomínkování do území a členům RSK LK je září/říjen 2023. 

https://www.mmr.cz/cs/microsites/uzemni-dimenze/novinky/treti-modifikace-vyzvy-k-predkladani-zadosti-o-(8)
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Zmínil aktualizovaný Monitoring čerpání dotací EU v Libereckém kraji a také rozcestník na 
harmonogramy výzev jednotlivých operačních programů na stránkách RSK LK. Na závěr 
představil změny v přehledu obcí s projekty evidovanými v Informačním systému projektových 
záměrů, který je před každým jednáním aktualizován. Došlo k významnějšímu navýšení počtu 
obcí v ISPZ, pravděpodobně v souvislosti s bonifikací, kterou nabízí ministerstvo při evidenci 
projektu v systému. 

V rámci diskuse byl vznesen požadavek o ukázku úpravy monitoringu na další jednání, kde 
v grafech nebude figurovat OP D, který ovlivňuje čerpání v jiných krajích v porovnání 
s Libereckým krajem. 

O. Havlíček požádal o prolink na výzvy k programu Interreg na webu Regionální stálé konference 
Libereckého kraje. 

8. Pracovní skupina Cestovní ruch 

Ing. Květa Vinklátová – zástupce Odboru kultury, památkové péče a cestovního 
ruchu KÚ LK  

K. Vinklátová prezentovala novinky z cestovního ruchu. Nový zákon o cestovním ruchu v ČR 
bohužel nebude, byť se na něm dlouhodobě pracovalo nejen v rámci Asociace krajů. Dále 
informovala o dotačním programu Libereckého kraje. Do 31. 10. lze žádat o dotaci z programu 
Doprovodná cykloinfrastruktura 2023. Ukončeny byly programy Rozvoj doprovodné turistické 
infrastruktury – karavanová stání 2023 a Řemeslná a zážitková turistika 2023. 

Na základě sesbíraných dat ze sčítačů návštěvnosti kraje bylo zmapováno top 20 obcí dle místa 
bydliště návštěvníků. Stanoveno bylo také směrování cestovního ruchu v kraji, aneb s čím 
rozpočet v letošním roce ještě počítá. Probíhá také tvorba Strategie cestovního ruchu pro 
Region Liberec: 2024–2027 s přesahem do 2029. Seznámila s aktuálním stavem propagačních 
materiálů a s jakými tisky kraj počítá ještě v tomto roce. 

Upozornila na velkou revitalizaci turistického portálu https://www.liberecky-kraj.cz/. Probíhá 
kompletní grafická revitalizace do vizuálu „Region Liberec“. 

I. Linderová poukázala na pozitivní zpětnou vazbu od výrobců k dotačnímu programu na 
zážitkovou turistiku. 
 
 

https://www.rsk-lk.cz/images/Minitoring/Monitoring_06_2023.pdf
https://www.rsk-lk.cz/vyzvy/planovane
https://www.rsk-lk.cz/vyzvy/planovane/1109-harmonogram-vyzev-programu-preshranicni-spoluprace
https://www.liberecky-kraj.cz/
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9. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 

Mgr. Michael Otta, MPA – Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů 
KÚ LK 

M. Otta představil za Pracovní skupinu Inovace novinky za poslední čtvrtletí. V březnu se konalo 
jednání pracovní skupiny, seznámil s výstupy. Jako tradičně se konala PechaKucha Night, 
březnová na téma udržitelnosti, květnová na téma Sedm dekád techniky. V přípravě je 11. 
s tématem sklo k příležitosti týdne Křišťálového údolí. 

V dubnu se konala také studentská soutěž Ideathon 2023, celkem soutěžilo 62 studentů (11 
vysokoškolských a 8 středoškolských týmů). Více informací na webových stránkách 1012plus. 

Proběhlo také setkání RIS3 týmů ve Zlíně, kde se jako tradičně předává dobrá praxe napříč kraji. 

Zmínil aktuální informace z platformy udržitelná energetika, konal se seminář, kulatý stůl a také 
setkání samotné platformy. 

Spuštěn byl k dnešnímu dni Informační a datový portál Libereckého kraje, konala se také tisková 
konference, kde byl oficiálně představen. 

Závěrem shrnul výsledky vyhlášeného Regionálního inovačního programu 2023. 14. 6. byl 
ukončen příjem žádostí, celkem jich bylo přijato 35 v hodnotě 6,5 mil. Kč. 

12:00 odchází M. Brzezina 

K. Vinklátová doplnila, že byla zahájena také vstupenka Elpass. Plánuje se také provázanost 
s veřejnou dopravou, např. pokud budou návštěvníci parkovat v parkovacím domě, budou mít 
bezplatné jízdné tramvají. Závěrem pozvala na Crystal Valley Week 2023, který se bude konat 
poslední týden v srpnu. 

M. Půta dodal, že 29. 6. se koná také vernisáž k výročí 50 let Ještědu. 

10.  Pracovní skupina Sociální začleňování a zaměstnanost 

Mgr. Zuzana Palečková – Agentura pro sociální začleňování 

Z. Palečková prezentovala informace z Agentury pro sociálního začleňování, setkání pracovní 
skupiny se od březnového jednání RSK LK nekonalo. Agentura pro sociální začleňování 
podporuje území Libereckého kraje kapacitami z projektů - „Rozvoj systémů pro sociální 
začleňování“ (RSSZ), „Místo pro všechny“ a v přípravě jsou projekty na podporu vzdělávání, 
bydlení a spolupráce s kraji. 

V rámci RSSZ v Libereckém kraji je v plné podpoře koordinovaného přístupu (KPSV+) ve 
spolupráci 8 obcí: Frýdlant, Nové Město pod Smrkem, Liberec, Velké Hamry, Ralsko, Nový Bor, 

https://1012plus.cz/cs/akce-detail/pechakucha-night-liberec-zit-udr-zitelne
https://1012plus.cz/cs/akce-detail/pechakucha-night-liberec-vol-10-sedm-dekad-techniky
https://1012plus.cz/cs/projekt/liberec-ideathon-2023
https://www.datalk.cz/
https://www.kraj-lbc.cz/aktuality/za-kulturou-a-zazitky-diky-spolecne-online-vstupence-liberecky-kraj-predstavuje-novy-elpass-n1146091.htm
https://crystalvalley.cz/cs/akce/crystal-valley-week-2023
https://www.muzeumlb.cz/detail-vystavy/id/jested-50
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Česká Lípa a Jablonec nad Nisou. V Jablonci nad Nisou probíhá podpora v rámci Poradenství (ad 
hoc podpora) MAS Tanvaldsko. 

V rámci výzvy KPSV+ bylo podpořeno ve 4 spolupracujících obcích celkem 17 projektů 
v celkovém objemu 113 mil. Kč. Jedná se o aktivity – dluhové poradenství, pozice asistentů 
prevence kriminality, individuální podpora na trhu práce pro určité typy osob, komunitní práce 
v sociálně vyloučených lokalitách a úvazky sociálně aktivizační služby. Připravuje se návazná 
výzva KPSV+ (z programu OP Z+). Agentura spolupracuje s dalšími obcemi, a to v souvislosti 
s přípravou na vyhlášení této výzvy. 

Požádala o součinnost Liberecký kraj (odbor školství) v souvislosti s podporou vzdělávání v obci 
Nové Město pod Smrkem. Objevuje se zde významně šikana a brzké odchody ze vzdělávání. 
Metodická podpora ze strany kraje by mohla být prospěšná. 

Požádala rovněž o revizi činností a smyslu pracovní skupiny SZaZ při RSK. Oblast bydlení by 
mohlo být téma, které by PS převzala a mohla dále řešit. Většina činností jsou kopií toho, co řeší 
v rámci obcí. Rozhodnout by mělo vedení kraje společně s Agenturou. 

M. Půta požádal o začlenění zástupců za sociální služby a školství mezi členy pracovní skupiny. 

Různé  

Příští jednání RSK LK je naplánováno na 13. září 2023. 

M. Půta poděkoval za účast a ve 12:15 jednání ukončil. 
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 Úkol Termín Pro 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis z jednání 
NSK. 

pravidelný 
úkol 

sekretariát RSK LK 

2. 
Informovat na dalších jednáních o průběhu 
schvalování Strategie ITI, případně zaslat její 
finální verzi. 

na příští 
jednání RSK LK 

zástupce ITI/IPRÚ 

3. 
Poskytnout výstupy z jednání k problematice 
nastavení národních dotačních titulů. 

na příští 
jednání RSK LK 

zástupce akademického 
sektoru ve spolupráci se 
sekretariátem RSK LK 

4. Zaslat prostřednictvím sekretariátu doplňující 
informace k bodu programu č. 3. 

se zápisem zástupce MMR ČR 

5. 
Informovat o postupu ve věci stanovení 
kritérií prioritizace projektů speciálního 
školství. 

na příští 
jednání RSK LK 

zástupce PS VZD 

6. Informovat o průběhu schvalovacího procesu 
a plynulosti přechodu MAP III/MAP IV. 

na příští 
jednání RSK LK 

zástupce krajské sítě 
MAS 

7. 
Úprava dat monitoringu čerpání dotací pro 
informaci s vyjmutím dat za OP D 
z výsledných grafů napříč ČR. 

na příští 
jednání RSK LK 

sekretariát RSK LK 

8. Zapojit zástupce za sociální služby a školství 
do členské základy PS SZaZ. 

nestanoveno zástupce kraje 

 
Příloha: Prezenční listina 
Zapsala: Ing. Karolína Vičanová, DiS. 
Zápis schválil předseda RSK LK 
 
 
 
 
V Liberci dne: 28. 6. 2023 
 
 
             
             Martin Půta 
         předseda RSK LK 

Veškeré podklady z jednání jsou zveřejněny na internetových stránkách RSK LK pod odkazem: 
https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2023 . 

https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2023

